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Onderweg naar een duurzame toekomst 
 
Op 28 maart 2023 heeft het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Doetinchem de uitvoeringsagenda duurzaamheid 
2023-2025 vastgesteld. In die uitvoeringsagenda zijn de projecten, programma’s en werkzaamheden opgenomen waarmee, vanuit 
vakgroep duurzaamheid van Team Leefomgeving, wordt bijgedragen aan een duurzame toekomst voor Doetinchem. 
 
Met de uitvoeringsagenda richten we ons op de volgende thema’s: Energietransitie, Warmtetransitie, Circulaire Economie, Duurzame 
mobiliteit en Verbindingen. In deze terugblik benoemen we de stappen die we hebben gezet en resultaten welke we hebben bereikt in 
2023. 
 
 

Projecten, programma’s en processen onvoorzien: 
 
Extra menskracht: Het jaar 2023 stond in het teken van het aantrekken van menskracht. Vanuit het Rijk zijn begin 2023 aan alle gemeenten 
in Nederland middelen beschikbaar gesteld voor het aannemen van extra menskracht om de energietransitie te versnellen. Het vinden van 
geschikte mensen ging niet vanzelf, aangezien vele gemeenten in dezelfde vijver aan het vissen waren. Inmiddels zijn we voorzien van vier 
zeer goede extra krachten: medewerker duurzaamheidscommunicatie (0,6 fte), medewerker verduurzamen bedrijfsleven (1 fte), 
medewerker warmtetransitie (1 fte) en een trainee duurzaamheid (1 fte). In 2024 wordt de zoektocht naar nog een extra medewerker 
warmtetransitie voortgezet. 
 
Website en communicatie: Begin 2023 hebben we ook hard gewerkt aan het op- en inrichten van pagina’s duurzaamheid op onze eigen 
website www.doetinchem.nl/duurzaam. Op alle onderwerpen en thema’s is nu actuele* (*elke maand vindt een controle plaats) informatie 
terug te vinden. Ook is het voor inwoners mogelijk om zich aan te melden voor de nieuwsbrief duurzame acties (b.v. de regentonnenactie 
of de kortingsactie op het woningverbeterplan). Met die nieuwsbrief werken we aan steeds meer deelnemers en bereik in het verdere 
verduurzamen van onze gemeente. 
 
Onvoorziene zaken: Ook kwamen in 2023 verschillende grotere zaken voorbij welke niet voorzien waren. Zo is vanuit de discipline bodem 
regionaal opdracht gegeven om met provinciale subsidie een onderzoek uit te voeren naar de kansrijkheid van Bodemenergie in de 
Achterhoek, het daarop te voeren beleid en de mogelijkheid tot regulering ervan. Dit heeft geresulteerd in een rapport dat goed inzicht 
geeft in het toepassen van bodemenergie. Bij het project Spoorzone willen we op basis van de bevindingen uit het rapport een 
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verdiepingsslag maken door een bodemenergieplan op te stellen. De potentie voor bodemenergie zal bij alle nieuwe projecten en ook bij 
alle wijkwarmteplannen worden afgewogen en meegenomen.  
Naast het onderzoek naar bodemenergie kregen we eind 2023 ook te maken met een uitspraak van de Raad van State over het beschermen 
van flora en fauna bij het na-isoleren van gebouwen. Deze uitspraak had veel voeten in aarde, het is niet meer mogelijk om bestaande 
bebouwing te isoleren zonder onderzoek naar aanwezigheid van flora en fauna. Kosten van dergelijk onderzoek zijn zo hoog dat na-
isolatie vrijwel onbetaalbaar wordt. Omdat alle gemeenten met dit probleem kampen wordt landelijk gezocht naar een oplossing hiervoor. 
Die oplossing lijkt te worden gevonden in het Soorten Management Plan (SMP). Een jaarrond onderzoek naar gebouw bewonende soorten 
en een plan om die populatie in stand te houden en te versterken op basis waarvan een ontheffing kan worden aangevraagd. Er is nog 
geen 100% duidelijkheid over de werkelijke oplossing. Echter omdat we zo voortvarend mogelijk aan de slag willen, en geen tijd willen 
verliezen hebben we al wel opdracht uitgezet voor het opstellen van een Plan van Aanpak SMP. We verwachten tegen de zomer van 2024 
duidelijkheid waarmee we op basis van het plan van aanpak ook de volgende stappen kunnen zetten. 
Ook is netcongestie en de bijbehorende problematiek een veelbesproken onderwerp in 2023. Hierover zijn diverse gesprekken gevoerd met 
de provincie, Liander en TenneT. Deze drie partijen werken samen in de aanpak van netcongestie en betrekken daar ook de gemeenten bij. 
Daarnaast zijn gesprekken gevoerd met TenneT en de provincie over de uitbreiding van het hoogspanningsstation Doetinchem-Langerak. 
De realisatie is voorzien in 2029; de voorbereiding is nu gestart. Met Liander en de provincie spraken we over de aanpak op korte en 
middellange termijn. Ook spraken we met bedrijven over de mogelijkheden voor alternatieve energiesystemen. 
Een vierde item waar we het nodige werk aan hebben gehad is de aanvraag voor het Volkshuisvestingsfonds 2024. We vroegen 2,5 mln. 
Euro aan voor het verbeteren van particuliere woningen in drie buurten in Doetinchem-Noord. We willen daar met een integrale aanpak de 
particuliere woningvoorraad en de woonomgeving verbeteren, klimaatmaatregelen nemen en sociaal-maatschappelijke verbeteringen 
aanbrengen. Juist de combinatie fysiek-sociaal maakt het project geschikt voor het volkshuisvestingsfonds. Helaas is de aanvraag afgewezen 
vanwege een te groot aantal goede inschrijvingen. Begin 2024 zullen we een herziene aanvraag doen om alsnog aanspraak te kunnen 
maken op de middelen. 
 
 

Projecten, programma’s en processen uit de Uitvoeringsagenda: 
 
Regionale Energiestrategie 2.0 e.v.: In de uitvoeringsagenda is conform de planning van het rijk opgenomen dat de RES 2.0 in het derde 
kwartaal van 2023 opgeleverd zou worden. In de RES 2.0 worden de zoekgebieden voor wind nader uitgewerkt. De planning is door het 
rijk losgelaten, mede met het oog op de onzekerheid over de mogelijk aan te scherpen normen voor windturbines. We verwachten hier in 
de loop van 2024 meer duidelijkheid over. Daarna wordt de RES 2.0 opgesteld. 
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In juni 2023 is de Voortgangsrapportage RES Achterhoek opgeleverd. Daarnaast is veel inzet gepleegd op het Achtergronddocument RES 
Achterhoek. Dit achtergronddocument beschrijft het proces dat heeft geleid tot de RES 1.0. Hierin wordt beschreven hoe het bod van 1,35 
TWh tot stand is gekomen en hoe de windlocaties daarin passen. Dit document is noodzakelijk in het proces om de zoeklocaties wind 
verder uit te werken.  
De provincie is gestart met het opstellen van de Plan-MER windbeleid en RES. We voerden overleg met de provincie over het juiste 
detailniveau van de potentiële windlocaties. Met het juiste detailniveau van de provinciale MER hoeft de regio Achterhoek geen eigen MER 
te maken voor de RES. Dat scheelt aanmerkelijk in de kosten. In 2023 is hierover nog geen knoop doorgehakt. 
 
Akkoord van Groenlo: De samenwerkende gemeenten hebben in 2023 gewerkt aan het opstellen van het Regionale Uitvoeringsprogramma 
(RUA). In december 2023 is deze gereed gekomen. In deel 1 is de opgave tot 2030 uitgedrukt in concrete cijfers. Zo zien we dat we in de 
Achterhoek sinds 1990 30,7% energie-gerelateerde CO2-reductie hebben bereikt. Daarnaast worden maatregelen genoemd hoe de opgave 
in 2030 gehaald kan worden. De maatregelen zijn doorgerekend naar te verwachten CO2-reductie in 2030. De maatregelen zijn ambitieus 
maar ook realistisch en sluiten aan bij de huidige activiteiten van gemeenten en bij de opgave uit de RES. In deel 2 is vastgelegd hoe we als 
regio samenwerken aan de RUA. De wijze van aansturing van het programma (governance), de manier van programmatisch werken en de 
inzet van middelen, capaciteit en kwaliteit om te komen tot meetbare resultaten worden beschreven. Daarbij zijn afspraken opgenomen 
over de onderlinge verdeling van de werkzaamheden en het monitoren van de voortgang en de afspraken. Ook is in dit deel aangegeven 
hoe de samenwerking met de RES-organisatie verloopt. 
Na de zomer 2023 is regionaal ook gestart met de lancering en het uitwerken van de promotie rondom het Akkoord van Groenlo. De 
opgave is ter harte genomen om het Akkoord breder uit te meten dan enkel gemeenten. In 2024 zal dit gaan plaatsvinden. 
 
Grootschalige energieopwekking: Binnen onze gemeente zijn vijf initiatieven in behandeling voor het grootschalig opwekken van 
duurzame energie (vier zonneparken en een beoogd windturbinepark). We begeleiden en faciliteren en stemmen de behandeling en 
bestuurlijke gang af bij de aanvraag van de herziening van het bestemmingsplan en de omgevingsvergunning. Inmiddels zijn de 
vergunningen voor de zonneparken Bahrseweg en Keppelseweg verleend en onherroepelijk. Beide zonneparken zijn inmiddels met de 
realisatie begonnen. In 2023 is door ons veel inzet gepleegd op zonnepark Heislagseweg/Nieuwstraat. Deze inzet heeft ertoe geleid dat het 
park naast het opwekken van zonne-energie ook als doel heeft om water te bergen voor het A18 bedrijvenpark. Daarnaast is, met behulp 
van een subsidie vanuit onze gemeenten, de Coöperatie Buurtenergie Wehl opgericht. Deze energiecoöperatie gaat mogelijk financieel 
participeren in het zonnepark Heislagseweg-Nieuwestraat. Realisatie van het park verwachten we in 2025. De ontwerp verklaring van geen 
bedenkingen en het ontwerp besluit van het zonnepark Heislagseweg-Nieuwestraat heeft in 2023 ter inzage gelegen. De verwachting is 
dat de omgevingsvergunning voor dit zonnepark in 2024 verleend kan worden.  
Voor wat betreft Zonnepark Europaweg kregen we begin 2023 te maken met een enorme domper, netcongestie. Vanwege netcongestie 
kreeg energiecoöperatie Zonneklaar geen transportindicatie van Liander. Een transportindicatie is nodig om de SDE-subsidie van het rijk 
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aan te kunnen vragen. We hebben nog geprobeerd om een alternatieve aansluiting te vinden in samenspraak met het Waterschap, helaas 
bleek ook binnen de contracten van het waterschap met Liander niet voldoende ruimte om de op te wekken energie aan het net te kunnen 
leveren. Verdere ontwikkeling staat op dit moment stil, we zullen ons in 2024 beraden hoe verder. 
 
Achterhoeks Energieloket B.V.: Achterhoeks Energieloket B.V. is in 2020 aangewezen als Dienst van Algemeen Economisch Belang (DAEB). 
Een DAEB is een dienst van economische aard, die door de overheid aan ondernemingen wordt opgedragen. Een DAEB onderscheidt zich 
van reguliere economische activiteiten omdat er een publiek (algemeen) belang mee gemoeid is waarin door de markt niet, onvoldoende 
of op onjuiste wijze wordt voorzien. Deze DAEB-aanwijzing liep tot 31 december 2023 zodoende was een nieuwe aanwijzing nodig. Op 26 
september 2023 heeft het college positief besloten op de hernieuwde DAEB-aanwijzing voor 2024 tot en met 2030. 
Met de DAEB voor 2024-2030 was het ook wenselijk om met de ervaringen van afgelopen jaren en de daaruit voorvloeiende wensen een 
nieuw plan te maken voor het voeren van een regionaal Energieloket in de aankomende jaren. Regionaal hebben meerdere sessies 
plaatsgevonden en binnen de werkgroep Energieloket is het plan geschreven. Het plan heeft een klantgerichte aanpak en biedt meerjarige 
zekerheid voor ons als gemeenten, Achterhoeks Energieloket B.V. en vooral natuurlijk onze inwoners. 
Naast de hernieuwde DAEB welke nodig is voor 2024 hadden we natuurlijk in 2023 ook het goed functionerende Energieloket op basis van 
de oude DAEB. Het energieloket voerde voor ons de klantenservice (zowel online als telefonisch), diverse adviesdiensten (zowel van 
vrijwillige energiecoaches als van experts als in rapportage vorm) en bewustwording en communicatiecampagnes. Ook voert het 
Energieloket voor ons de Toekomstbestendig Wonen Lening voor ons uit. We hebben ook in 2023 weer bijna 200 leningen verstrekt voor 
het verduurzamen van koopwoningen. In Q2 van 2024 verwachten we de rapportage over 2023. 
 
Beleidsplan Circulaire Economie met bijbehorende uitvoeringsagenda: In 2023 werkten wij aan het Plan van Aanpak Circulaire Economie. 
Hiervoor zijn meerdere participatiemomenten georganiseerd waaronder de bijeenkomst ‘Doetinchem Circulair’. Op deze bijeenkomsten 
hebben collega’s, ondernemers, inwoners en belangenorganisaties zich gebogen over de aanpak circulaire economie. Begin 2024 zal het 
plan van aanpak ter vaststelling worden voorgelegd en zal worden gewerkt aan het bijbehorende uitvoeringsprogramma en 
communicatieplan. Naast het plan van aanpak is in 2023 gewerkt aan het formuleren van aanbestedingscriteria voor de inrichting van 
thuiswerkplekken, duurzame en circulaire postbezorging en lokaal, gezond en duurzaam voedsel in het werkcafé. Ook is gewerkt aan de 
realisatie van onderdelen van het circulair ambachtscentrum. Dat centrum gaat zich richten op samenwerking met de kringloop, 
optimalisatie van het scheiden van afvalstromen, inzet van mensen met afstand tot de arbeidsmarkt en communicatie en educatie. De 
verwachting is dat het circulair ambachtscentrum in 2024 wordt geopend. 
 
Inspiratiebundel gebiedskwaliteit: We hebben in aanloop naar het ruimtelijk toetsingskader van omgevingskwaliteit de Inspiratiebundel 
Gebiedskwaliteit opgesteld. Deze bundel geeft inspiratie aan ontwikkelaars over duurzaam bouwen in onze gemeente, op weg naar een 
CO2-neutraal, klimaatbestendig en circulair Nederland in 2050. De inspiratiebundel is digitaal terug te vinden op onze website en wordt 
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meegezonden aan alle ontwikkelaars die een ontwikkeling binnen Doetinchem voor ogen hebben. In 2024 werken we de inspiratiebundel 
verder uit in het ruimtelijk toetsingskader voor Toekomstbestendig Bouwen. 
 
Bestuurlijk afstemmingsoverleg en duurzaamheidscoördinatorenoverleg: Het Bestuurlijk AfstemmingsOverleg (BAO) en het 
DUurzaamheidsCoördinatorenOverleg (DUCO) zijn regionaal 8-wekelijkse Achterhoeks afstemmingsoverleggen voor enerzijds de 
bestuurders duurzaamheid en anderzijds de duurzaamheidscoördinatoren verantwoordelijk voor de portefeuille Duurzaamheid. De 
duurzaamheidcoördinator van Doetinchem is voorzitter van het DUCO-overleg. De voorbereidingen en nazorg van dit overleg vinden dan 
ook plaats vanuit de gemeente Doetinchem. In dit overleg wordt ook de stand van zaken over de voorgang van de gemeentelijke projecten 
voor het Akkoord van Groenlo gemonitord en teruggekoppeld. Beide overleggen kennen geen inhoudelijke resultaten maar dragen 
daaraan bij. 
 
Communicatieplan: We hebben de afgelopen jaren gemerkt dat communiceren om te communiceren (het sec. bekend maken van 
regelingen, processen of programma’s) beperkt effect heeft. We zagen dat wanneer de communicatie mensen concreet raakt, we veel meer 
bereik hebben met onze communicatie en dat ook veel meer mensen actie ondernemen. En juist die actie is zo gewenst. In het plan van 
aanpak 2023 e.v. is daarom opgenomen om verspreid over het jaar aan verschillende thema’s aandacht te schenken. Dit hangen we op aan 
een speciale dag (b.v. warme truien dag) of onderwerp (b.v. isoleren). In die periode of in aanloop naar die dag communiceren we over de 
diverse producten, processen en regelingen maar altijd in samenhang met een concrete korting, maatregel of advies waar men gebruik van 
kan maken.  
In mei 2023 voerden we de regentonnenactie. Met deze kortingsactie zijn verspreid over Doetinchem 300 regentonnen door inwoners 
geplaatst. Deze actie was daarmee zeer succesvol en wordt in het voorjaar van 2024 weer herhaald. Ook de actiedag Slimme bandenpomp 
kende een positief resultaat. Die dag zijn de banden van 158 auto’s gecontroleerd en is bij 70% van de auto’s een onderspanning 
geconstateerd waarvan drie auto’s vermoedelijk een lekke band hadden. De CO2 uitstoot is door deze actie met 1.239 kg gereduceerd. Door 
bewustwording en regelmatige controle leidt dit tot structurele besparingen. 
De actiedagen in september (elektrische fietsactie) en november (Actie woningverbeterplan) waren minder succesvol. Van de fietsactie 
hebben slechts 11 mensen gebruik gemaakt. Deze actie voeren we in 2024 niet meer op. Van de woningverbeterplan actie hebben 17 
huishoudens gebruik gemaakt, in tegenstelling tot de 120 huishoudens in 2022. Het vermoeden bestaat dat dit te maken heeft met de 
energiecrisis in 2023. Voor 2024 beraden we ons of en zo ja hoe we deze actie willen uitvoeren. 
 
CO2-prestatieladder: De CO2-prestatieladder is een CO2-managementsysteem dat bestaat uit 5 niveaus. Tot en met niveau 3 gaat een 
organisatie aan de slag met de uitstoot van de eigen organisatie (en alle projecten). Vanaf niveau 4 en 5 wordt er ook werk gemaakt van de 
CO2 -uitstoot in de keten en sector. Onze gemeente heeft in 2022 het CO2-prestatieladder certificaat niveau 3 behaald. Een certificaat is drie 
jaar geldig, maar de organisatie wordt wel jaarlijks her-beoordeeld. Hiervoor moeten de energieverbruikscijfers bijgehouden en 
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gemonitord worden. In oktober 2023 heeft deze audit plaatsgevonden. De auditeur had een aantal verbeterpunten welke zijn 
doorgevoerd. Daarnaast zijn de reductiedoelstellingen aangescherpt omdat we de oorspronkelijke doelen voor 2025 door de overstap op 
groene elektriciteit al hadden gehaald. 
 
Wijkaanpakken: In november 2022 zijn we gestart met de wijkaanpak Bomen- en Vogel buurt. We zijn “live” in de Bomen- en Vogelbuurt 
aanwezig geweest. Met een pop-up tent in het winkelcentrum kreeg iedereen de kans om ons vragen te stellen. Daarnaast zijn we ook de 
wijk ingetrokken en hebben we bij veel adressen aangebeld om in gesprek te gaan. Bij deze activiteit hebben we via een korte vragenlijst 
geprobeerd op te halen waar deze wijk nog tegenaan loopt om verder te verduurzamen. Uit de gesprekken kwam naar voren dat er vooral 
behoefte was aan goed advies van een energieadviseur die weet hoe oudere woningen kunnen worden aangepakt. Daarnaast kon de wijk 
hulp gebruiken om de beschikbare financiële middelen goed in te zetten, zoals subsidies en leningen. Daarom hebben we een inloopavond 
georganiseerd voor alle geïnteresseerden uit de buurt. Deze vond plaats op 24 januari 2023. We lieten daar de stappen zien die bewoners 
kunnen nemen om de eigen woning betaalbaar en comfortabel te verduurzamen. Daarbij waren zo’n 45 buurtbewoners aanwezig. Tijdens 
de bijeenkomst bleek dat vooral behoefte was aan goed advies, specifiek gericht op de eigen woning. Daarom hebben we alle inwoners 
van de Bomen- en Vogelbuurt de kans geboden om gratis een afspraak te maken met een adviseur. Daarop zijn gesprekken met 15 
verschillende huishoudens gevoerd. We hebben het traject geëvalueerd en constateren dat het een mooie aanpak is welke vooruitloopt op 
de opgave vanuit de warmtetransitie. Onze zichtbaarheid en het “luisterende oor” in de wijk worden erg gewaardeerd. De wijkaanpak 
zoals doorlopen lijkt een mooie eerste stap en moeten we los zien van resultaten. Inwoners hebben meer bedenktijd (gemiddeld 3 jaar) 
nodig om daadwerkelijk stappen te zetten. In 2024 willen we een nieuwe wijk op soortgelijke manier gaan benaderen. 
 
Aanpak Energiearmoede: In oktober 2022 zijn we gestart met de uitvoering van het plan van aanpak ‘Grip op Energie +’. Dat plan bestaat 
uit verschillende onderdelen. Met het programma ‘Bespaarhulp aan huis’ in combinatie met de Witgoedregeling hebben we in 2023 275 
huishoudens die te maken hebben / kunnen krijgen met energiearmoede voorzien van advies en waar nodig vervangend, energiezuinig 
witgoed aangeboden. Naar berekening (o.b.v. aannames) van alle maatregelen die zijn getroffen gaan deze huishoudens per jaar tussen de 
€300 en €1.100 op hun energielasten besparen. Van de subsidieregeling voor woningeigenaren met een laag besteedbaar inkomen is in 
2023 door 12 mensen gebruik gemaakt. Dit terwijl de subsidie in de meeste gevallen vrijwel volledig de kosten dekt van de maatregel. We 
blijven in 2024 de subsidie aanbieden en promoten. In 2023 hebben we in afstemming met Sité Woondiensten ook een subsidie aan hen 
verleend voor het waterzijdig inregelen van cv-installaties. Sité Woondiensten is na de zomer 2023 gestart met het uitvoeren van die 
werkzaamheden. Begin 2024 zijn alle werkzaamheden afgerond. Na de aanpassingen gaan 203 huishoudens circa 10% minder energie 
verbruiken. Naast de aanpak ‘Grip op Energie +’ hebben we in 2023 ook de subsidie Lokale Aanpak Isolatie aangevraagd bij het rijk. Deze 
subsidie is toegekend en wordt tot en met 2025 in tranches uitgekeerd. In 2023 hebben we samen met het Energieloket en de 7 andere 
Achterhoekse gemeenten, gewerkt aan het plan om een gelijkluidende aanpak te hanteren voor het besteden van die middelen. In 2024 
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gaat deze aanpak in uitvoering en verwachten we de komende jaren 545 woningen in Doetinchem te verduurzamen. Met de middelen uit 
opvolgende tranches gaan we nog meer woningeigenaren helpen. 
 
Volkshuisvestingsfonds Overstegen - west: Bij 10 woningen zijn duurzaamheidsmaatregelen getroffen. Inwoners hebben zelf geïnvesteerd 
en gebruik gemaakt van de subsidiemogelijkheid. Deze woningen hebben in ieder geval energie label B. Bij deze woningen zijn ook de 
gevels aangepast conform de gevelaanpassing van Sité Woondiensten met een extra subsidie voor de gevelaanpassingen. 
 
Stimuleringssubsidie Energiecoöperatie: In 2023 is ook de subsidie afgegeven voor energiecoöperatie Duurzaam Doetinchem voor de 
coöperatieve ontwikkeling van een drietal zonnedaken, één in Gaanderen en twee op sportpark De Bezelhorst. De ontwikkeling van het 
Zonnedak in Gaanderen kan in 2024 gaan plaatsvinden, mits voldoende leden worden gevonden. De ontwikkeling van de zonnedaken op 
De Bezelhorst zijn stil komen te liggen door wisseling van eigenaar van de daken. De energiecoöperatie is zelf aan zet maar als gemeente 
faciliteren en stimuleren we de energiecoöperatie waar mogelijk. 
 
Landelijk ontwikkelfonds: Het op en inrichten van het Landelijk Ontwikkelfonds is al in 2021 belegd bij gemeente Montferland. Daar is het 
stil komen te liggen. Inmiddels zijn er, met het oog op de netcongestieproblematiek, vraagtekens ontstaan bij het nut en de noodzaak van 
een dergelijk fonds. In 2024 zullen we dit tegen het licht houden. 
 
Wijkwarmteplannen: We hebben met een meedenkgroep uit de buurten Kleurrijke buurt en Romantische buurt – zuid gewerkt aan het 
buurtuitvoeringsplan naar aardgasvrij. Het concept buurtuitvoeringsplan warmtetransitie is in 2023 afgerond. Het voorkeurs 
warmtealternatief voor deze buurten is een all-electric oplossing (warmtepomp). Op termijn moet in deze buurten het elektriciteitsnet 
verzwaard worden en moeten er extra middenspanningsruimtes geplaatst worden. Na besluitvorming van het concept 
buurtuitvoeringsplan begin 2024 leggen we het document ter inzage. 
 
Stimuleringslening Non-profit: Van deze lening is in 2023 geen gebruik gemaakt. We hebben hierop ook geen specifieke communicatie 
gevoerd. Er zijn wat struikelblokken voor het gebruikmaken van de lening. Zo moeten er afsluitkosten worden betaald (€1.500) en moet uit 
de jaarresultaten blijken dat de lening ook daadwerkelijk terugbetaald kan worden. In veel gevallen is het zo dat non-profit organisaties 
sluitende begrotingen hebben en weinig winst maken. We willen in 2024/2025 het verduurzamen van maatschappelijke organisaties verder 
onder de loep nemen om te bezien in hoeverre we dit kunnen stimuleren en faciliteren. 
 
Stimuleringslening Bedrijven: Eind 2019 heeft de raad de Stimuleringslening kleine en micro-ondernemingen vastgesteld om 
verduurzaming binnen die doelgroep te bevorderen. Uit onze evaluatie is gebleken dat er weinig bedrijven gebruik hebben gemaakt van 
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deze lening. Om meer ondernemers en pandeigenaren te verleiden tot het verduurzamen en de lening voor hen toegankelijker te maken, 
is de stimuleringslening in 2023 op aantal punten gewijzigd: 

• De naamgeving van de “Stimuleringslening duurzame maatregelen voor kleine en micro ondernemingen” is gewijzigd in 
“Stimuleringslening verduurzamen winkels, kantoren en panden met zakelijke bestemming” zodat het duidelijker wordt voor wie deze 
lening bedoeld is;  

• De doelgroep is verbreed met particulieren die bedrijfsmatig vastgoed bezitten; 

• Het financieren van de afsluitkosten á €1.500, - bij aanvragen tot €50.000 is voor rekening van onze gemeente waardoor de lening 
voordeliger voor de ondernemer is en daarmee nog aantrekkelijker;  

• De lening wordt verstrekt voor bedragen exclusief btw. De btw wordt terugontvangen en hoeft niet gefinancierd te worden door 
middel van de lening;  

• Het maximale leenbedrag is verhoogd tot €100.000,- zodat meer ingrijpende maatregelen gefinancierd kunnen worden en het hoofd te 
bieden aan de gestegen prijzen van materialen, grondstoffen en arbeid; 

• De maatregelenlijst los te laten om ruimte voor innovaties en andere ideeën op de markt te bieden.  
Vanaf de eerste communicatie over de wijziging van de afsluitkosten (november 2022) tot en met het eerste kwartaal van 2024 zijn er in 
totaal 13 aanvragen ingediend. Voor de wijzigingen was het totaal drie.  
 
Achterhoek Onderneemt Duurzaam – crisisaanpak: Op initiatief van Achterhoek Onderneemt Duurzaam (AOD) zijn ontbijtsessies 
georganiseerd met ondernemersorganisaties in diverse Achterhoekse gemeenten waaronder Doetinchem. Samen met de betrokken 
ondernemers hebben we gespard over energiebesparing, inzet duurzaamheid en hoe AOD hen ondersteuning kan bieden. De uitkomsten 
hebben interessante en nuttige informatie opgeleverd. Op basis van deze informatie is er voor Doetinchem een campagne opgezet in de 
binnenstad. 
Het doel van de campagne in Doetinchem was ondernemers snel en praktisch te helpen, zodat ze grip konden krijgen op hun 
bedrijfskosten voor energie en duurzaamheid. Ondernemers konden ter plaatse advies en praktische tips krijgen en/of terecht voor een 
telefonisch consult. 
Daarbij is er op dezelfde dag een informatieve bijeenkomst georganiseerd voor vastgoedeigenaren over energie- en toekomstwaarde van 
vastgoed. Het doel van de bijeenkomst was om vastgoedeigenaren waardevolle inzichten en kennis te bieden op het gebied van huur, 
verhuur en duurzaamheid. Het was een goede avond waarbij een ervaringsdeskundige handvatten gaf om panden op een duurzame 
manier te verhuren en te beheren. 

 
Integrale Bedrijventerrein aanpak en samenwerking Commissie DUID: Bedrijventerreinen aanpak De Heut en Keppelseweg: Eind 2022 
hebben de Parkmanagementorganisaties het project Bedrijventerreinen Aanpak geïnitieerd in samenwerking met de gemeente. Met de 
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eerste inventarisatie heeft het bureau de energiebehoefte op beide terreinen in kaart gebracht, waar kansen liggen en wat de capaciteit 
van een bedrijventerrein is. In fase 2 en 3 is er een haalbaarheidsscan van de voorgestelde maatregelen gemaakt en naar aanleiding 
daarvan is een versnellingsprogramma opgesteld dat een bundeling van de initiatieven bevat waarmee ook financiers en uitvoerende 
partijen aan de initiatieven kunnen worden verbonden. 
Wijnbergen: In 2023 is het project Wijnbergen Ontzorgt geïnitieerd door het Parkmanagement. Het doel van dit project is de 
energietransitie op het bedrijventerrein te versnellen. In 2023 hebben ze met studenten van de HAN en de gemeente verkend welke 
mogelijkheden bestaan voor het opwekken van energie binnen het terrein en de haalbaarheid hiervan. Het management is geadviseerd om 
te focussen op energieopwekking op bedrijvendaken en af te zien van oplossingen op groene gebieden. Naar aanleiding van dit advies zet 
het parkmanagement dit project door. 
 
Zonnige Bedrijven: In het verleden hebben we veel resultaten geboekt met het programma Zonnige Bedrijfsdaken. Ook in 2023 hebben we 
daarom een vervolg gegeven aan dit programma. Echter ook hier heeft de netcongestie problematiek een stop gezet op de ontwikkeling 
van zonnedaken bij bedrijven. In 2023 heeft het programma dan ook geen extra zonnige bedrijfsdaken opgeleverd. We gaan ons in 2024 
beraden over hoe we verder omgaan met de gehele netwerkproblematiek. 
 
 

Overig: 
 
Naast alle bovengenoemde specifieke programma’s, projecten en processen hebben we het afgelopen jaar ook bijgedragen aan vragen en 
onderwerpen die spelen binnen andere afdelingen. Denk daarbij aan advisering bij ruimtelijke plannen, bijdragen aan beleidsvorming 
waaronder het Omgevingsplan, bijdragen aan het tot stand komen van prestatieafspraken, projecten en handhaving en zo veel meer. 
Daarnaast is vakgroep Duurzaamheid ook belast met gangbare basistaken zoals overleggen, financiën en bijwonen van Webinars en 
bijeenkomsten om actuele kennis binnen het vakgebied op peil te houden. Al deze werkzaamheden vallen onder de noemer overig maar 
zijn onmisbaar om op een goede en verantwoorde manier te streven naar een energie neutraal Doetinchem in 2050. 
 
 


